
Verslag milieuraad 18 maart 2021 (online vergadering via Teams) 

1. Goedkeuring vorig verslag (19/11/2020) – zie bijlage 

 

Geen opmerkingen bij het verslag. 

 

2. Mededelingen van de dienst – schepen (zie toelichting als bijlage meegestuurd bij uitnodiging) 

 

Plaatsen ondergrondse glasbollen  

Uitrol van elektrische laadinfrastructuur elektrische voertuigen: voorstel nieuwe locaties 2020 na 

onderzoek Fluvius  

Statiegeldalliantie - deelname campagne 'Yes we can'  

Goedkeuring actieplan in kader van coachingstraject Mooimakers  

Aanplant resterend deel vogelbosje Aurissite  

Deelname klankbordgroep Netwerk Klimaat  

Organisatie amfibieënoverzetacties 2021  

Organisatie plantactie geboortebomen 2021  

Uitreiking Boom van het Jaar en start Europese campagne  

Zwerfvuilactie maart 'Maand van de Netheid'  

Stagiair milieudienst : onderzoek warmtenetten in Ieper  

 

Aanvulling schepen:  

- helaas is Ieper geen winnaar Europese boom van het jaar.  Een Spaanse steeneik kreeg meer 

stemmen (zie ook https://www.treeoftheyear.org ) 

- verkoop van 7ha grond omgeving Zillebekevijver van de stad aan ANB 

 

Een lid van de milieuraad had graag nog wat duiding bij het onderzoek warmtenetten?  Nuttig ifv 

burgemeestersconvenant. 

Stagiair brengt alles in kaart. 

Stagiair licht nog verder toe: hij gaat na hoeveel restwarmte aanwezig is en of er voldoende 

warmteafname mogelijk is.  Biomass Center, Pidy e.d.  Hierop volgen aantal berekeningen.  Deed 

beroep op Beauvent die ervaring heeft in Oostende.  Momenteel zitten we nog niet aan voldoende 

restwarmte om rendabel project uit te werken.  Mogelijk zijn er dan wel andere acties mogelijk. 

 

milieuraadslid: wat is biomassaboiler precies?  Stagiair: onderzoek spitst vooral op onderzoek naar 

restwarmte op zich.  Biomassaboiler is eerder een mogelijk zijproject. 

Tip om ook warmte hoogspanningspost in Rozendaalstraat meenemen (Elia). 

 

 

3. Uit de werkgroepen 

Werkgroep Natuur (verslag werd als bijlage meegestuurd) 

 

Men overloopt kort. 

- ecologische vergroening wzc Elverdinge: voorstel van een meer ecologische bijsturing van het 

aanvankelijk eerder klassieke plan. 

Iemand vraagt wat bedoeld wordt met ‘vormsnoei verminderen’.  Er wordt verduidelijkt dat 

wanneer men gegolfde hagen wil (‘fantasiehaag’) er dan meermaals per jaar wordt gesnoeid en 

men zo bloei en uiteraard ook bessengroei voorkomt.  Hij pleit voor een meer spontane groei te 

laten ontwikkelen. 

Kandeleren is ook jammerlijke evolutie vindt iemand, kan men daar niet van afstappen? 

Snoeiwerken worden aangestuurd vanuit de groendienst.  Er is zeker aandacht bij 

soortenkeuze om dit beperkt te houden.  Waar het werd opgestart, wordt dit wel aangehouden. 

Er wordt gevraagd dat iedereen helpt streven om deze snoeitechniek af te raden. 

https://www.treeoftheyear.org/


- oprichten natuurclub jongeren (met steun dienst Landschap) 

- opstart project landschapsvrijwilligers (ism Regionaal Landschap en stad) met oog op 

natuurgericht beheer (ander dan beheer dat reeds is opgenomen door groendienst, Groene 

Kans e.d.)  Startvergadering is zeer binnenkort voorzien. 

- paddenoverzet 

- geboortebomen (landschapsdeskundige: 4300 st. bosgoed werden door ANB  aangeplant 

langs Passendaleveldstraat, omwille corona kon dit niet met de ouders zelf gebeuren).  Nieuwe 

locatie wordt gezocht voor najaar ism Gezinsbond. 

- project VLM: natuurinrichting langs Bassevillebeek, afbraak voormalige varkensstallen, als 

buffer tegen ammoniakemissie 

- Fort St Nicolas: door vrijwilligers is recent kleine aanplanting is gebeurd (in overleg Onroerend 

Erfgoed) 

- Jan Yperman: landschapsdeskundige vult aan dat geofysisch onderzoek belemmerd werd 

door neerslag, tweede meting zou volgende week gebeuren.  Beelden worden dan bezorgd. 

- Bloemenweiden Ketelkwaad en vestingen: zijn goed ontwikkeld 

- Gierzwaluwenproject: overleg met Natuurpunt (inventarisatie, nagaan optimalisatie 

nestplaatsen, ook huiszwaluw). Eventueel nog tweede datum vastleggen ivm gierzwaluw. 

Drie zwaluwtorens werden gemaakt door technische dienst, werkelijk zeer geslaagd.  Begin 

april worden de tillen geplaatst (Hommelhofstraat, Zillebekevijver en vijverhuis).  Ook wandeling 

hieraan gekoppeld is voorzien (mei?). 

Ook nog zwaluwcontainer voorzien in omgeving vijverhuis Zillebeke door Regionaal 

Landschap. 

 

milieuraadslid: hoe verloopt samenwerking aannemer De Gloria St Niklaasstraat.  Kasten 

gierzwaluw zijn nu weg, maar zouden zeker op 1 mei terug moeten geplaatst worden. Wordt 

nog nagevraagd door diensten! 

 

noot:  
Intussen is hierover overleg geweest. Momenteel hangen er nog 4 van de oorspronkelijke 10 

nestkasten en staat er een stelling voor met hinderende stofnetten. Er is afgesproken met de 

aannemer (Besix) en de bouwheer (3D Real Estate) dat ze deze week nog de 6 resterende 

nestkasten terughangen. We voorzien ook 10 extra nesten in houtbeton aangezien de houten 

nestkasten niet zo duurzaam zijn. Deze zullen ook bevestigd worden aan het gebouw. De 

aannemer bevestigde ook dat de stelling begin mei weg zal zijn. Het ziet er dus naar uit dat 

alles in orde komt tegen dat de gierzwaluwen begin mei arriveren. 

 

 

Vraag: graag overleg en terreinverkenning Triangel/Ketelkwaad.  Is voorzien. 

 

Goed nieuws ivm slechtvalk: drie eieren. 

 

 

 

4. Werkgroep Burgemeestersconvenant (terugkoppeling vragenlijst) 

 

milieuraadslid licht toe:  

een tiental mensen woont de werkgroepvergadering bij.  Vragenlijst werd overlopen. 

Vanaf volgende week (wo 24/3 om 18u30) zal telkens thema uitgepikt worden om verder uit te werken. 

Inpikken kan zeker nog. 

Advies wordt verwacht tegen volgende milieuraad (april). Dan kan het uitgewerkte advies definitief 

goedgekeurd worden en gericht worden aan het stadsbestuur. 

 

Terugblik actie Klimaatzaak: was geslaagde actie met kleine groep op de Grote Markt. Tip: op website 

kan je abonneren op de nieuwsbrief. 



 

 

 

5. Stand van zaken: 

a. Ontwerp statuten milieuraad  

worden voorgelegd aan GR 29/3 

laatste opmerkingen van milieuraad werden niet opgenomen (oa aantal vergaderingen), omdat 

dit in een intern reglement kan verwerkt worden. 

 

Na goedkeuring van de statuten zal een oproep gelanceerd worden voor de nieuwe 

samenstelling met experten en waarnemers. 

 

 

b. Coachingstraject Mooimakers/sluikstortproblematiek 

milieudeskundige: intussen is er een opleidingssessie geweest met de nieuwe ploeg met het 

oog op de nieuwe meetcampagne vuilbakjes.  Deze metingen zijn vrij intensief en zullen per 

seizoen gebeuren om uiteindelijk te beslissen welke vuilbakken worden verwijderd, waar er 

eventueel moeten bijkomen.  Suggesties vanuit milieuraad zijn zeker al welkom. 

 

Iemand doet suggesties om contact op te nemen met de vestingwacht mbt ev misbruiken of 

wens naar nieuwe vuilbakken. 

schepen: op de vestingen worden nieuwe vuilbakken geplaatst waar dit is in meegenomen 

 

Een milieuraadslid vraagt of er een toename is van sluikstort dan wel zwerfvuil. 

De schepen stelt dat er geen direct verband te leggen is met reserveringssysteem te maken; dit 

blijkt uit navraag bij ivvo-gemeenten.  Wel duidelijke toename van zwerfvuil (oa takeaway en 

mondmaskers). 

 

 

c. Scholencampus 

Voorlopig geen nieuwe gegevens. 

 

Iemand vernam dat er toch wel wat beweegt in de scholengroep en bezorgt deze info nog. 

 

d. Mobiliteitsplan 

milieuraadslid: Voorbije verkeerscommissie: structuur van mobiliteitsplan werd besproken, maar 

niet inhoudelijk en ook timing blijft onduidelijk.  Blijkbaar geen richtdata/deadlines 

vooropgesteld. 

Iemand vult aan dat het wel de bedoeling is dat ook de deelgemeenten en aanpalende wijken in 

het plan opgenomen worden, wat zeker wel positief is.  Verder inderdaad weinig beweging.. 

 

e. Omgevingsvergunning windturbines 

 

Een milieuraadslid vindt het wat vreemd dat de stad in beroep gaat. Welk signaal geeft de stad 

hiermee en worden eventuele toekomstige projecten zo niet onderhaald? Vooral hoe het in de 

media wordt vertaald. 

milieuraadslid: ruimtelijk structuurplan geeft duidelijk mogelijkheid aan. 

milieuraadslid: heeft de handschoen opgenomen en de actiegroep voor de windmolens is 

intussen opgestart.  Bedoeling om ook hier krachten te bundelen. Wie wil aansluiten, kan 

contact opnemen. 

Een ander milieuraadslid verwijst naar mooi en moedig opiniestuk van gedeputeerde 

Vanlerberghe. 

 



Een milieuraadslid en de schepen merken op dat het advies van de stad vooral over participatie 

en optimalisatie handelde.   Wat de pers ervan gemaakt heeft, kan niet aan de stad verweten 

worden, een aantal zaken werd verdraaid en in één adem vernoemd met de bezwaren van de 

actiegroep tegen de windmolens. De aspecten die de stad belangrijk vindt zijn in de perstekst 

niet aan bod gekomen, maar de stad blijft achter de schermen zeker ijveren voor windmolens. 

 

Vraag: wat met communicatie gemeenteraad? 

 

6. Rekening 2020 (zie bijlage bij uitnodiging) 

 

De penningmeester overloopt de financiële stand van zaken.  

Voornaamste uitgaven waren het herstel van de vogelkijkhut, plantgoed Auris en de actie Ieper plant een 

boom. 

Er zijn geen opmerkingen bij het financieel verslag. 

 

In toekomst wellicht meer middelen, is momenteel in bespreking: 

Werkingsmiddelen (vermoedelijk 2.500 EUR) 

Steun verenigingen 

Projectsteun 

 

 

 

7. Mededelingen: 

a. Data milieuraad 2021 

voorstel: 22 april, 20 mei, 24 juni, 23 sep, 21 okt, 25 nov, 

 

Maandelijks voorlopig ok, maar dan wel kort vergaderen zeker indien digitaal 

 

8. Varia 

 

milieuraadslid: Astridpark ligt er nu ‘berooid’ bij.  Is er inzage in de soortenrijkdom van de nieuwe 

planten (insectenvriendelijk, meerjarig…)?  Graag voldoende aandacht voor ecologische inrichting. 

Zal nog worden opgevraagd bij de groendienst. 

 

milieuraadslid: er werd vergunning verleend voor slibbekken Kasteelgracht?  Uitloogwater van 

bekken loopt naar Bollaartbeek. Kan dit zomaar?  Is dit geen gevaarlijk slib?   

Het betreft een aanvraag die uitgaat van de Vlaamse Milieumaatschappij die ook eigenaar en 

beheerder van de waterloop is.  Het geruimde slib van de Kasteelgracht wordt hier tijdelijk (max. 1 

jaar) gestockeerd op een ondoordringbare folie om het aantal transporten te beperken. 

Men vindt het vreemd dat de landbouw sterk geviseerd wordt mbt de Bollaartbeek en dat er nu 

‘zomaar’ gevaarlijke stoffen zouden geloosd worden. Hij snapt niet goede de redenering. 

noot: 

Een oriënterend bodemonderzoek zal uitgevoerd worden na het gebruik van het terrein waar het slib op werd ontwaterd om 

te kijken of er geen impact is van deze activiteit op de bodemkwaliteit. Voor de installatie van de tijdelijke ontwatering zal 

de nulsituatie vastgelegd worden met een bodemonderzoek. Er werd een grondige kwaliteitsanalyse van het in situ slib 

uitgevoerd. Er zijn voor twee parameters overschrijdingen waardoor hergebruik als bodem mogelijk is naar 

bestemmingstypes III t.e.m. V (o.a. woongebied, recreatie, park, industriegebied) nog mogelijk is.  Het slib voldoet aan de 

Vlarebo-bepalingen voor bodemgebruik. Er is geen gevaar op uitloging van deze stoffen in het drainagewater. 

Nadien wordt het perceel in oorspronkelijke toestand hersteld. 



 

 

milieuraadslid: wat is timing en is oog voor het ecologisch aspect?   

Start van de werken zal vermoedelijk september 2021 zijn (zeker niet voor of tijdens broedseizoen). 

milieuraadslid: afstand tot oevers respecteren om oevervegetatie te vrijwaren. 

 

Rode vleermuisvriendelijke verlichting Sluispad. 

Is op grond Vlaamse Waterweg. Stad draagt de kosten (ook aanplanting vorig jaar).   

Beetje bij beetje verbetert de verhouding met de Vlaamse Waterweg wel. 

 

Verslaggeving, 

 


